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Protokoll 6/2025 

fört vid Utbildningsnämndens sammanträde torsdagen den 12 
juni 2025 kl. 16:30-16:55, Insikten, Hantverkargatan 2F 
 

Ledamöter Emilia Bjuggren (S) Ordförande 
Andréa Hedin (M) Vice ordförande 
Simon Froster Delbom (S) 
Anna Ekström (S) 
Emilio Reyes Ludwig (S) 
Tina Kratz (V) 
Ahmed Sharaf Abdi (V) 
Aida Badeli (MP) 
Hanna Werner (M) 
Leo Sutic (M) 
Claes Nyberg (C) 
Mats Johnsson (SD) ersätter Linnéa Vinge (SD) 
Emil Rapp (L) ersätter Jan Jönsson (L) 
 

Ersättare Anne Charlotte Pernold (S) 
Per Sohrabi (S) 
Camila Salazar Atias (S) 
Malin Ottosson (V) 
Oliver Björklund (MP) 
Vitalina Pobal (M) 
Michaela Zankl (C) 
 

Övriga närvarande Ebba Ringborg Borgarrådssekreterare 
Isabella Chee-Awai Borgarrådssekreterare 
Lena Holmdahl Förvaltningschef 
Joachim Håkansson Avdelningschef 
Anette Burman Avdelningschef 
Ulrika Klemets Avdelningschef 
Petra Nergårdh Avdelningschef 
Niclas Westin Avdelningschef 
Eva-Li Littorin Enhetschef 
Mika Metso - Stabschef 
Magnus Sundin Personalföreträdare 
Carl Lidén Högselius Nämndsekreterare 
Ilana Hart - Gymnasiechef 
 

Justerare Emilia Bjuggren (S), Andréa Hedin (M) 
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Sekreterare Carl Lidén Högselius 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och vice ordföranden Andréa 
Hedin (M) utses att justera protokollet från dagens sammanträde. 
  
Justering av protokollet ska ske senast den 25 juni 2025. 
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§ 2 
Information från förvaltningen  

Beslut  
  
2.1 Namn på ny gymnasieskola i Slakthusområdet 
Ilana Hart, gymnasiechef, informerar om ärendet gällande namn på 
ny gymnasieskola i Slakthusområdet. 
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§ 3 
Anmälan av protokoll  

Beslut  
  
3.1 Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 
förvaltningsgrupp den 3 juni 2025 
Protokollet från utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp den 3 
juni 2025 anmäls och läggs till handlingarna. 
  
3.2 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens, 
förskolenämndens och SISAB:s råd för funktionshinderfrågor 
den 4 juni 2025 
Protokollet från utbildningsnämndens, förskolenämndens och 
SISAB:s råd för funktionshinderfrågor den 4 juni 2025 anmäls och 
läggs till handlingarna. 
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§ 4 
Anmälan av beslut från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och stadens nämnder inom nämndens 
verksamhetsområden  
UTBF 2025/39 
 

Beslut  
Beslut från kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens 
nämnder inom utbildningsnämndens verksamhetsområden anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/39-12 Sammanställning - Anmälan av beslut 
• UTBF 2025/39-12.1 KF § 17 Revisionsberättelser över de 

kommunala nämndernas verksamhet för år 2024 
• UTBF 2025/39-12.2 KF § 20 Stockholms stads 

handlingsplan mot rasism 
• UTBF 2025/39-12.3 ALD § 8 Uppföljning av stadens lex 

Sarah-rapportering 2024 
• UTBF 2025/39-12.4 SOC § 10 Uppföljning av stadens lex 

Sarah-rapportering år 2024 
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§ 5 
Anmälan av delegationsbeslut och inkomna handlingar  
UTBF 2025/122 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden anmäler följande delegationsbeslut: 
  

1. Anmälan av delegationsbeslut inom 
utbildningsförvaltningen till och med den 2 juni 2025 
(bilaga a). 

2. Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 
varaktig vistelse utomlands och uppskjuten skolplikt (bilaga 
b). 

3. Kontorsutlåtande – Förslag till ändring i Skolverkets 
föreskrifter om ansökan om riksrekryterande utbildning. 
Dnr. UTBF 2025/2628 (bilaga c). 

 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/122-12 Sammanställning - Delegationsbeslut 
och inkomna handlingar juni 2025 

• UTBF 2025/122-12.1 Bilaga a Delegationsbeslut till och 
med den 2 juni 2025 

• UTBF 2025/122-12.2 Bilaga b Varaktig vistelse utomlands 
och uppskjuten skolplikt juni 2025 

• UTBF 2025/122-12.3 Bilaga c Kontorsutlåtande Förslag till 
ändring i Skolverkets föreskrifter 
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§ 6 
Månadsprognos maj 2025  
UTBF 2025/1437 
 

Beslut  
Månadsprognosen för maj månad 2025 godkänns och läggs till 
handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/1437-7 Månadsprognos maj 2025 
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§ 9 
Adolfsbergsskolan – Permanenta skollokaler i Mariehäll  
UTBF 2023/814 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

inhyrning av grundskolelokaler i Mariehäll med en 
tillkommande hyra år 1 om ca 28,6 mnkr. Tillkommande 
hyra år 1 är 7,6 mnkr efter avgående hyra för 
Adolfsbergsskolans tillfälliga lokaler.  

2. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 
godkännande att genomföra inhyrning av grundskolelokaler 
i Mariehäll med en tillkommande hyra år 1 om ca 28,6 
mnkr. Tillkommande hyra år 1 är 7,6 mnkr efter avgående 
hyra för Adolfsbergsskolans tillfälliga lokaler. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Projektet med permanenta skollokaler i Mariehäll syftar till att 
ersätta Adolfsbergsskolans tillfälliga lokaler med kapacitet för 630 
elever. De tillfälliga lokalerna inryms idag delvis i SISAB:s 
paviljong som står på mark som arrenderas av Stockholmshem, och 
delvis i lokaler som utbildningsnämnden hyr av en privat 
fastighetsägare. SISAB:s paviljong har ett tidsbegränsat bygglov 
och står på mark med underliggande skyddsrum. Skyddsrummen 
har ett föreläggande från MSB som medger tillfällig begränsning av 
skyddsrumsfunktionen fram till och med den 31 december 2033. 
  
Staden har i området begränsad markrådighet för att ha möjlighet att 
uppföra en ny skola på kommunal mark som tidsmässigt skulle vara 
möjligt för att kunna ersätta Adolfsbergsskolans tillfälliga lokaler. 
Ett flertal alternativ har utretts men som avskrivits med anledning 
av platsernas svåra förutsättningar eller tidsaspekten när en ny skola 
kan stå klar. 
  
En trepartsinhyrning i Mariehäll har setts som ett genomförbart 
alternativ att ersätta Adolfsbergsskolans tillfälliga lokaler. Projektet 
för trepartsinhyrningen omfattar en grundskola inklusive idrottssal 
med en totalarea om 7 817 kvm (bruksarea) med plats för 630 
elever som SISAB hyr i första hand av en privat fastighetsägare. 
Utbildningsnämnden väntas sedan hyra lokalerna i andra hand av 
SISAB utifrån samverkansavtalets principer. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2023/814-3 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Adolfsbergsskolan - Permanenta skollokaler i Mariehäll 

• UTBF 2023/814-4 SEKRETESS Offert inför 
inriktningsbeslut F-6 

• UTBF 2023/814-5 SEKRETESS Översiktlig hyresutveckling 
över avtalsperioden 
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§ 10 
Ekensbergsskolan – nybyggnad  
UTBF 2024/1599 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag för nybyggnation av Ekensbergsskolan till 
en uppskattad hyresgenererande projektkostnad exklusive 
index om cirka 187,4 mnkr med en beräknad tillkommande 
första årshyra om cirka 14,0 mnkr. Samt en 
direktfinansiering om 111,8 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
genomförandeförslag om förtida rivning av befintlig 
byggnad på Ekensbergsskolan till en direktfinansierad 
kostnad om cirka 9,9 mnkr inklusive restvärde. 

3. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
förslagshandlingskostnad om cirka 8 mnkr. 

4. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 
godkännande av inriktningsförslag för nybyggnation av 
Ekensbergsskolan till en uppskattad hyresgenererande 
projektkostnad exklusive index om cirka 187,4 mnkr och till 
en beräknad tillkommande första årshyra om cirka 14,0 
mnkr. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden beslutade 22 februari 2024 att uppdra åt 
utbildningsförvaltningen att återkomma till nämnden med ett 
förslag till inriktningsbeslut om ny eller renoverad skola på platsen 
där Ekensbergsskolan idag huserar, Ekensberg 1/Flytdockan 2 (dnr. 
UTBF 2023/2724). Uppdraget innebar även att utvärdera för- och 
nackdelar med en F-3-skola respektive F-6-skola och undersöka 
samverkan med Blommensbergsskolan. 
  
Befintlig byggnad, hus A på Ekensbergsskolan har uppnått sin 
tekniska livslängd, har brister i konstruktion och bedöms uttjänt av 
SISAB. Hus A inrymmer endast fyra klassrum och anses inte kunna 
byggas om till ändamålsenliga och flexibla lokaler. Utifrån detta 
föreslår utbildningsförvaltningen att en ny byggnad uppförs. Sett till 
detaljplanens och tomtens naturliga förutsättningar kan 
verksamheten rymma som mest 240 elever utan att friytan blir för 
liten. För att kunna åstadkomma en organisatoriskt och ekonomiskt 
hållbar skolorganisation i en skolenhet med totalt 240 elevplatser 
föreslår förvaltningen att den nya skolan organiseras med årskurs F-
3 med två parallellklasser. Förvaltningen föreslår att 
slöjdundervisning för årskurs 3 samverkas med 
Blommensbergsskolan eller annan närliggande skola. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Emil Rapp (L) och 
Claes Nyberg (C) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande enligt 
följande: 
  

En ny skola i Ekensberg är ett bevis på att ett aktivt 
oppositionsarbete kan ge resultat. Ett blocköverskridande 
beslut skapar inte bara brett stöd, utan också långsiktig 
stabilitet för ett bostadsområde som förtjänar att få växa och 
utvecklas, inte avvecklas. En ny skola säkrar Ekensbergs 
framtid som en levande och barnvänlig stadsdel. 
  
Skolan har länge varit en självklar samlingspunkt, ett hjärta i 
lokalsamhället som bidragit till identitet, trygghet och 
gemenskap. Utan en fungerande skola riskerade Ekensberg att 
förlora mycket mer än en byggnad utan riskerade att urholka 
hela områdets attraktivitet, särskilt för barnfamiljer. 
  
Även om det dröjer innan en ny skola står färdig, är beslutet 
att riva den gamla av säkerhetsskäl helt rätt. Men vi får inte 
låta platsen förfalla till en grusöken under övergångsperioden. 
Staden har ett ansvar att förvalta detta mellanrum på ett 
meningsfullt sätt. Genom stadsodling, grönska och sociala 
ytor kan vi skapa en levande plats även i väntan på 
skolbygget. Här har stadsdelsnämnden ett tydligt ansvar. 
  
Stockholm ska vara en stad för barn och deras familjer, och 
med detta kommer Ekensbergsborna att höra ljudet av lek på 
en ny skolgård i deras stadsdel inom några år igen. 
  

 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2024/1599-4 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Ekensbergsskolan - nybyggnad 
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• UTBF 2024/1599-5 Bilaga 1 Barnkonsekvensanalys 
Ekensbergsskolan - nybyggnad 

• UTBF 2024/1599-6 Bilaga 1.1 Gåtur Ekensberg byggnad 
• UTBF 2024/1599-7 Bilaga 1.2 Gåtur Ekensberg skolgård 
• UTBF 2024/1599-8 Bilaga 2 Inriktningsoffert 

Ekensbergsskolan 250428 
• UTBF 2024/1599-9 Bilaga 3 - Offertunderlag 

Investeringskalkyl F-3 SEKRETESS 
• UTBF 2024/1599-10 Bilaga 4 - Offertunderlag 

Investeringskalkyl F-6 SEKRETESS 
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§ 12 
Olovslundsskolan - Verksamhetsanpassningar i 
samband med underhåll  
UTBF 2023/7195 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner inriktningsförslaget gällande 
verksamhetsanpassningar av kök och matsal samt 
ventilationshöjande åtgärder i klassrummen på Olovslundsskolan. 
Den hyresgenererande projektkostnaden uppskattas till cirka 32,8 
mnkr och den tillkommande hyran är på cirka 2,4 mnkr. 
  

Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Emil Rapp (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Mats Johnsson (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms skolfastigheter AB (SISAB) har behov av att göra 
underhållsåtgärder på Olovslundsskolan och 
utbildningsförvaltningen avser att i samband med detta genomföra 
vissa verksamhetsanpassningar. Målet med projektet är att 
säkerställa kökets och matsalens funktionalitet, uppfylla aktuella 
myndighetskrav samt öka ventilationen i klassrummen. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner inriktningsförslaget gällande verksamhetsanpassningar 
av kök och matsal samt ventilationshöjande åtgärder i klassrummen 
på Olovslundsskolan. Den hyresgenererande projektkostnaden 
uppskattas till cirka 32,8 mnkr och den tillkommande hyran är på 
cirka 2,4 mnkr. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Emil Rapp (L) och 
Claes Nyberg (C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Moderaternas (M), Liberalernas (L) och Centerpartiets (C) 
gemensamma förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att återremittera förslaget för utredning av ett par 
olika möjliga evakueringslösningar för eleverna under 
renoveringstiden. 

2. Att därutöver anföra: 
  
Återkommande ser vi hur hanteringen av skolrenoveringar 
och lokalfrågor präglas av kortsiktighet, dålig framförhållning 
och bristande transparens. Det finns en stor underhållsskuld i 
Stockholms skolor som måste betas av men renoveringar och 
verksamhetsanpassningar handlar inte bara om betong och 
bygglov. Det handlar om barns vardag, kvalitén i 
undervisning och arbetsmiljön för våra lärare. 
  
Det är ingen naturlag att stadens beslutsprocesser ska fortsatt 
bidra till osäkerhet för de som berörs av beslutet. I de fall som 
en evakuering av en skola är befogad under en renovering 
finns det ingenting som säger att olika evakueringslösningar 
inte redan kan ha studerats. Det hade möjliggjort för 
framförhållning och möjligheten till bättre ekonomisk 
planering och överblick av projektets kostnader. Därtill 
minskar det stress, ryktesspridning och oro. Därför bör olika 
alternativ för evakueringar i grova drag vara utredda redan i 
samband med att nämnden fattar ett inriktningsbeslut. 
  
När det finns större tydlighet redan när politiken fattar beslut 
om en inriktning för ett projekt kan politiken ha mer kontroll 
och insyn och ta ansvar för konsekvenserna av beslutet. Det 
tål att påminnas att politiken arbetar på uppdrag av 
medborgarna och inte tvärtom. 
  
I fallet Olovslundskolan så framgår det av det tidigare 
inriktningsbeslutet från 2019 att olika alternativ utreds men 
att ingen evakueringslösning är klar. Även om det aktuella 
inriktningsbeslutet inte längre innebär omfattande om- och 
tillbyggnader av skolan så finner vi det anmärkningsvärt att 
majoriteten är tillbaka på ruta ett sex år senare. Vi kan också 
konstatera att på två månader har tidsplanen för ett 
färdigställande av projektet för Olovslundsskolan förskjutits 
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med ett år, då lokalförsörjningsplanen för 2026-2045 som 
beslutades i april 2025 anger 2029 och aktuellt 
inriktningsbeslut anger 2030. Detta tyder återigen på att 
majoriteten har tappat kontrollen över skollokalspolitiken i 
Stockholm och priset betalas av elever, vårdnadshavare och 
personal. 
  
Vi vill varken att elever har sin undervisning i byggdamm, att 
klasser ska behöva splittras eller flyttas till skolor långt från 
hemmet. Därför bör lokala lösningar i Bromma stadsdel 
övervägas primärt för evakueringen av elever och ett par 
olika alternativ presenteras för nämnden innan beslut kan 
fattas om vilket huvudspår nämnden vill gå vidare med. 
  

Mats Johnsson (SD) anmäler att han ansluter sig till det 
gemensamma förslaget till beslut från vice ordföranden Andréa 
Hedin med flera (M), Emil Rapp (L) och Claes Nyberg (C). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det först finns ett 
gemensamt förslag om återremiss från vice ordföranden Andréa 
Hedin med flera (M), Emil Rapp (L) och Claes Nyberg (C). 
Ordföranden prövar förslaget om återremiss mot att ärendet ska 
avgöras idag och finner att utbildningsnämnden beslutar att ärendet 
ska avgöras idag. Därefter konstaterar ordföranden att det fortsatt 
finns ett förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. 
Ordföranden finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2023/7195-5 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Olovslundsskolan verksamhetsanpassningar i samband med 
underhåll 

• UTBF 2023/7195-2 Inriktningsoffert Olovslundsskolan 
2025-04-03 

• UTBF 2023/7195-3 
Bilaga_offertunderlag_Olovslund_250313 
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§ 13 
Ormkärrsskolan; HIN-projektet, enkelt avhjälpta hinder, 
etapp 6B  
UTBF 2023/4237 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens förslag 
att genomföra tillgänglighetsåtgärder på Ormkärrsskolan till en 
uppskattad hyresgenererande projektkostnad om cirka 9,8 mnkr och 
med en uppskattad tillkommande hyra år 1 om cirka 1,3 mnkr.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Ormkärrsskolan ingår tillsammans med Knutbyskolan, 
Mälarhöjdens skola och Rågsveds grundskola i etapp 6B i det så 
kallade HIN-projektet för enkelt avhjälpta hinder i skolornas 
publika lokaler. Med publika lokaler menas lokaler dit allmänheten 
kan ha tillträde under verksamhetstid. 
  
De planerade åtgärderna på Ormkärrsskolan berör expedition, 
rektorsrum, matsal/aula, idrottssal, omklädningsrum samt toaletter. 
Övriga planerade åtgärder berör angöring, parkering, gångvägar, 
entréer och passager för att nå de publika lokalerna. Projektet 
planeras att genomföras under 2027. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag att genomföra 
tillgänglighetsåtgärder på Ormkärrsskolan till en uppskattad 
hyresgenererande projektkostnad om cirka 9,8 mnkr och med en 
uppskattad tillkommande hyra år 1 om cirka 1,3 mnkr. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
• UTBF 2023/4237-4 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Förslag till genomförandebeslut Ormkärrskolan HIN-
projektet 

• UTBF 2023/4237-2 Genomförandeoffert_3.0 HIN E6B 
Ormkärrsskolan 

• UTBF 2023/4237-3 710150 - Ormskärrskolan 
Beräkningsunderlag 
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§ 14 
Rågsveds grundskola; HIN-projektet, enkelt avhjälpta 
hinder, etapp 6B  
UTBF 2023/4238 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens förslag 
att genomföra tillgänglighetsåtgärder på Rågsveds grundskola till en 
uppskattad hyresgenererande projektkostnad om cirka 8,4 mnkr och 
med en uppskattad tillkommande hyra år 1 om cirka 1,1 mnkr. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Rågsveds grundskola ingår tillsammans med Knutbyskolan, 
Mälarhöjdens skola och Ormkärrsskolan i etapp 6B i det så kallade 
HIN-projektet för enkelt avhjälpta hinder i skolornas publika 
lokaler. Med publika lokaler menas lokaler dit allmänheten kan ha 
tillträde under verksamhetstid. 
  
De planerade åtgärderna på Rågsveds grundskola berör expedition, 
rektorsrum, matsal, aula, idrottssal, omklädningsrum samt toaletter. 
Övriga planerade åtgärder berör angöring, parkering, gångvägar, 
entréer och passager för att nå de publika lokalerna. Projektet 
planeras att genomföras under 2027. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag att genomföra 
tillgänglighetsåtgärder på Rågsveds grundskola till en uppskattad 
hyresgenererande projektkostnad om cirka 8,4 mnkr och med en 
uppskattad tillkommande hyra år 1 om cirka 1,1 mnkr. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
• UTBF 2023/4238-4 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Förslag till genomförandebeslut Rågsvedsskolan HIN-
projektet 

• UTBF 2023/4238-1 Genomförandeoffert_3.0 HIN E6B 
Rågsvedsskolan 

• UTBF 2023/4238-2 710140 - Rågsvedsskolan 
Beräkningsunderlag 
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§ 15 
Knutbyskolan; HIN-projektet, enkelt avhjälpta hinder, 
etapp 6B  
UTBF 2023/4233 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens förslag 
att genomföra tillgänglighetsåtgärder på Knutbyskolan till en 
uppskattad hyresgenererande projektkostnad om cirka 7,6 mnkr och 
med en uppskattad tillkommande hyra år 1 om cirka 986 tkr.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Knutbyskolan ingår tillsammans med Mälarhöjdens skola, 
Ormkärrsskolan och Rågsveds grundskola i etapp 6B i det så 
kallade HIN-projektet för enkelt avhjälpta hinder i skolornas 
publika lokaler. Med publika lokaler menas lokaler dit allmänheten 
kan ha tillträde under verksamhetstid. 
  
De planerade åtgärderna på Knutbyskolan berör expedition, 
rektorsrum, matsal, idrottshall, omklädningsrum samt toaletter. 
Övriga planerade åtgärder berör angöring, parkering, gångvägar, 
entréer och passager för att nå de publika lokalerna. Projektet 
planeras att genomföras under 2027. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag att genomföra 
tillgänglighetsåtgärder på Knutbyskolan till en uppskattad 
hyresgenererande projektkostnad om cirka 7,6 mnkr och med en 
uppskattad tillkommande hyra år 1 om cirka 986 tkr. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
• UTBF 2023/4233-4 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Förslag till genomförandebeslut Knutbyskolan HIN-projekt 
• UTBF 2023/4233-2 Genomförandeoffert_3.0 HIN E6B 

Knutbyskolan 
• UTBF 2023/4233-1 Beräkningsunderlag Knutbyskolan 

710230 
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§ 16 
Mälarhöjdens skola; HIN-projektet, enkelt avhjälpta 
hinder, etapp 6B  
UTBF 2023/4236 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens förslag 
att genomföra tillgänglighetsåtgärder på Mälarhöjdens skola till en 
uppskattad hyresgenererande projektkostnad om cirka 8,6 mnkr och 
med en uppskattad tillkommande hyra år 1 om cirka 1,1 mnkr.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Mälarhöjdens skola ingår tillsammans med Knutbyskolan, 
Ormkärrsskolan och Rågsveds grundskola i etapp 6B i det så 
kallade HIN-projektet för enkelt avhjälpta hinder i skolornas 
publika lokaler. Med publika lokaler menas lokaler dit allmänheten 
kan ha tillträde under verksamhetstid. 
  
De planerade åtgärderna på Mälarhöjdens skola berör expedition, 
rektorsrum, matsal, aula, idrottssal, omklädningsrum samt toaletter. 
Övriga planerade åtgärder berör angöring, parkering, gångvägar, 
entréer och passager för att nå de publika lokalerna. Projektet 
planeras att genomföras under 2027. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag att genomföra 
tillgänglighetsåtgärder på Mälarhöjdens skola till en uppskattad 
hyresgenererande projektkostnad om cirka 8,6 mnkr och med en 
uppskattad tillkommande hyra år 1 om cirka 1,1 mnkr. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
• UTBF 2023/4236-4 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Förslag till genomförandebeslut Mälarhöjdens skolan HIN-
projektet 

• UTBF 2023/4236-2 Genomförandeoffert_3.0 HIN E6B 
Mälarhöjdens skola 

• UTBF 2023/4236-1 710160 - Mälarhöjdens skola HIN E6B 
Beräkningsunderlag 
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§ 18 
Lekvärdesriktlinjer  
UTBF 2023/2935 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förslaget om 

lekvärdesriktlinjer inklusive bilagor och överlämnar ärendet 
till kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige 
delegerar till utbildningsnämnden och förskolenämnden att 
vid behov besluta om mindre ändringar och revideringar i 
riktlinjerna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I kommunfullmäktiges budget 2023 och 2024 fick 
utbildningsnämnden i uppdrag att i samarbete med 
kommunstyrelsen, förskolenämnden, stadsbyggnadsnämnden, 
stadsdelsnämnderna och SISAB ta fram lekvärdesriktlinjer för 
förskolegårdar och skolgårdar. Riktlinjerna ska säkra tillräckliga 
ytstorlekar, en hög pedagogisk kvalitet samt grönska i utemiljön. 
Enligt uppdraget ska riktlinjerna så långt som möjligt vara styrande 
för såväl kommunala som fristående förskolor och skolor. 
  
Lekvärdesriktlinjer ska säkerställa att Stockholms förskole- och 
skolgårdar uppnår de goda lekvärden som staden eftersträvar och att 
de samhällsviktiga synergier som gårdarna skapar når sin fulla 
potential. Vidare ska lekvärdesriktlinjerna användas av samtliga 
nämnder, bolag och privata aktörer vid planering av placering, 
storlek och utformning av förskolegårdar och skolgårdar. 
Riktlinjerna ska användas vid planering av nya gårdar och vid 
upprustningar av befintliga gårdar. 
  
Förvaltningarna föreslår att utbildningsnämnden och 
förskolenämnden beslutar att godkänna förslaget om 
lekvärdesriktlinjer inklusive bilagor och överlämnar ärendet till 
kommunstyrelsen för vidare beredning och beslut i 
kommunfullmäktige. Nämnderna föreslår vidare att 
kommunfullmäktige delegerar till utbildningsnämnden och 
förskolenämnden att vid behov besluta om mindre ändringar och 
revideringar i riktlinjerna. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Mats Johnsson (SD) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Sverigedemokraterna ställer sig bakom de föreslagna 
lekvärdighetsriktlinjerna. Tillräckliga ytor för lek och fysisk 
aktivitet är en grundläggande förutsättning för elevernas 
välbefinnande och skolgång och en fråga som 
Sverigedemokraterna drivit länge. Det är positivt att 
förvaltningen visar att frågan tas på allvar. 
  
Samtidigt vill vi understryka att det tidigare förekommit fall 
där staden godkänt skolverksamhet trots otillräckliga 
utomhusytor för elevernas behov. Sådana beslut riskerar att 
försämra både trivsel och möjligheten till fysisk rörelse under 
skoldagen – något som i sin tur påverkar inlärning, hälsa och 
arbetsmiljö. 
  
Vi ser därför med tillförsikt på att de nya riktlinjerna kommer 
att bidra till att säkerställa en god utomhusmiljö för samtliga 
elever i Stockholms skolor, men vill understryka att staden 
bör sträva efter att uppnå Boverkets rekommendationer. 
  

 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2023/2935-3 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Lekvärdesriktlinjer 

• UTBF 2023/2935-4 Bilaga 1 Lekvärdesriktlinjer för 
Stockholm stad 

• UTBF 2023/2935-5 Bilaga 2 Så här gör vi - stöd vid 
utformning 

• UTBF 2023/2935-6 Bilaga 3 Lekytefaktor - 
Beräkningsverktyg i PDF-format.xlsx 
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§ 19 
Stockholm Distans  
UTBF 2025/2604 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens förslag 
om att starta en ny verksamhet för distansundervisning som särskilt 
stöd på Sofia skola, under namnet Stockholm Distans. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skolinspektionen godkände under hösten 2024 Stockholms stad 
som utförare av utbildning där distansundervisning används som 
särskilt stöd i grundskolans årskurs 4–9, vid Sofia skola. Utifrån 
godkännandet har utbildningsförvaltningen tagit fram ett förslag om 
hur den nya verksamhetsformen, under namnet Stockholm Distans, 
med distansundervisning som särskilt stöd ska kunna införas på 
Sofia skola. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag om att starta en ny verksamhet för 
distansundervisning som särskilt stöd på Sofia skola, under namnet 
Stockholm Distans. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Claes Nyberg (C) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Det är mycket glädjande att Stockholms stad efter många år 
av ansökningar nu fått ett godkännande av Skolinspektionen 
att utföra distansutbildning i grundskolan. Detta kommer vara 
ett välkommet instrument för att hitta fler verktyg som svarar 
upp mot elevers behov av särskilt stöd som till sin natur och 
kontext kan variera stort. 
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Möjlighet till distansundervisning kan även verka som ett gott 
stöd i de fall en elev pga psykisk eller social problematik är 
en sk hemmasittare med begränsad kontakt med såväl skolan 
som sina klasskamrater. Inte minst visade erfarenheter under 
pandemin att vissa elever gynnades av att kunna undervisas 
på distans med ökad närvaro och förbättrade skolresultat som 
följd. Rätt använt bör det också kunna leda till att fler kan 
avbryta sitt hemmasittande genom stegvis återgång. 
  
Socioekonomiska förutsättningar för elever när det gäller 
tillgång till arbetsverktyg, stabil internetuppkoppling och 
anpassad lärmiljö där eleven befinner sig när 
distansundervisningen genomförs måste beaktas för att ge en 
likvärdig tillgång till detta stöd. 
  
Det är utmärkt att en plan redan finns för hur resursen ska bli 
tillgänglig för andra huvudmän, och det är viktigt att det finns 
en flexibilitet kring hur behoven kan se ut utifrån den 
specifika kontext de verkar i. 
  
Exempelvis kan väl utförd distansundervisning med hög 
pedagogisk kvalitet även användas vid stora avstånd i de fall 
tillgång till behöriga lärare inte är möjlig p.g.a 
omständigheter som kan vara av kortvarig eller mer 
permanent karaktär. Ett verktyg att ta till där en annan lösning 
inte står att finna men där rätten till skola kvarstår och inte 
kan skjutas på i tid. 
  
Så även om syftet i detta tillstånd inte primärt är kring 
distansproblematik, kan kunskaper och lärdomar från den 
även användas av andra eller för framtida utveckling av 
verksamheten med breddat tillstånd. För även om det är en 
liten problematik inom Stockholms stad i sig, finns det elever 
även i vår närregion som kan gynnas av att 
distansundervisning som verktyg blir tillgängligt. Exempelvis 
ser vi detta i Stockholms Skärgård eller när en elev av 
familjeskäl kan behöva vistas på annan ort under en period 
för att sedan återkomma till sin ordinarie skola. En fokuserad 
regional samverkan redan från start är därför önskvärd. 
  
Att Stockholm nu får denna möjlighet förpliktigar därför till 
att erfarenheter och kunskap som byggs upp tas till vara, 
utvärderas och studeras så att de kan bli tillgängliga för fler 
huvudmän och samhället i stort. 
  
Vi vill särskilt framhålla några perspektiv och önskemål till 
förvaltningen för att rätt uppföljningar och kunskapsspridning 
ska bli möjlig: 
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• Att redan innan verksamhetens start bygga in mät- och 
datapunkter för att enkelt och löpande kunna följa upp 
effekten för eleverna gällande exempelvis: 
progression av kunskapsresultat, upplevd trygghet och 
studiero, närvaro in undervisningen, tillgänglighet till 
elevhälsa, likvärdig tillgång till arbetsverktyg och 
stabil internetuppkoppling, inverkan på möjlighet att 
avbryta hemmasittande för återgång till undervisning i 
ordinarie verksamhet etc. 

• Att det görs jämförande studier med elever med 
liknande utmaningar som inte kunnat ta del av 
distansundervisning för att se hur stor effekten är. Det 
kan göras inom staden eller i samverkan med andra 
huvudmän, både fristående och kommunala. 

• Att sammanställa resultat och utvärdering av 
verksamheten för Distans Stockholm i rapportering till 
Utbildningsnämnden årligen, separat eller inom 
befintlig struktur av resultatrapportering. 

• Att tidigt involvera kommunrevisionen att kunna följa 
utvecklingen och verksamhetens inverkan på annan 
måluppföljning. Det kan vara ett led i ett underlag för 
att påverka nationella regelverk som ger större 
möjligheter till distansundervisning i framtiden när så 
är påkallat. 

• Att skapa samarbete med akademin, andra 
institutioner eller aktörer för att studera och beforska 
verksamheten. För detta bör det gå att finna externa 
medel som täcker stora delar av kostnaden. 

• Att redan från start bjuda in andra kommuner inom 
region Stockholm, Region Stockholm samt 
StorStockholm att följa projektet och dra lärdomar. 

  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/2604-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Stockholm Distans 
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§ 23 
Uppföljning av insatser för att vända skolresultat  
UTBF 2025/1156 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har tagit emot en skrivelse från Andréa Hedin 
med flera (M) med frågor om hur central förvaltning utvärderar 
effekten av de insatser som gjorts under åren 2021–2024 på 
Hagsätraskolan, Hässelbygårdsskolan, Rinkebyskolan, 
Lillholmsskolan och Grimstaskolan samt vilka slutsatser som 
dragits utifrån utvärderingen. 
  
Utbildningsförvaltningen har ett årshjul för systematiskt 
kvalitetsarbete där kvalitets- och resultatdialoger är utgångspunkten 
i uppföljningen av stadens kommunala skolor. Under den aktuella 
perioden följde grundskolechef upp respektive skolas verksamhet 
och resultat med stöd av kompletterande analyser. De riktade 
insatser, som de fem skolorna erbjöds, spände över vitt skilda fält 
som tillsammans bidrog, och förväntas bidra, till en robustare och 
mer likvärdig verksamhet. Förvaltningen ser en positiv förflyttning 
av skolornas förbättringsarbete i form av ökad systematik och höjd 
kvalitet i undervisningen. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/1156-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Uppföljning av insatser för att vända skolresultat 
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• UTBF 2025/1156-1 Skrivelse från Moderaterna (M) 
angående uppföljning av insatser för att vända skolresultat 
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§ 24 
Distansundervisning  
UTBF 2025/1961 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
  

Reservationer 
Emil Rapp (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Liberalerna (L) 
med flera. Skribenten tar upp att gymnasieskolor saknar möjlighet 
att bedriva distansstudier för elever som av olika anledningar inte 
kan närvara i skolan. Skribenten vill veta vilka möjligheter 
förvaltningen ser att ordna distansundervisning samt hur 
förvaltningen ser på en samordning med Komvux kring detta. 
  
Utbildningsförvaltningen anser generellt att möjligheten att bedriva 
distansundervisning skulle utgöra ett värdefullt komplement till 
gymnasieskolornas verksamhet. Förvaltningen ansökte 2022 om 
tillstånd för att få bedriva distansundervisning inom 
gymnasieskolan men fick avslag från Skolinspektionen. 
Förvaltningen är tveksam till att ansöka på nytt mot bakgrund av att 
det nuvarande regelverket för att få tillstånd att bedriva 
distansundervisning är både komplext och resurskrävande. Inom 
grundskolan pågår ett arbete med att starta upp en verksamhet för 
distansundervisning som särskilt stöd. Förvaltningen avser att dra 
lärdom av det projektet och undersöka framtida möjligheter till 
samordning. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Emil Rapp (L), vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) och 
Claes Nyberg (C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Liberalernas (L), Moderaternas (M) och Centerpartiets (C) 
gemensamma förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att begära att Kommunstyrelsen hemställer hos 

regeringen att möjliggöra distansundervisning på 
gymnasiet, i enlighet med Liberalernas tidigare 
skrivelse. 

3. Att i övrigt anföra följande: 
  
Utbildningsförvaltningen svarar i sitt tjänsteutlåtande att man 
generellt anser att möjligheten att bedriva distansundervisning 
skulle utgöra ett värdefullt komplement till 
gymnasieskolornas verksamhet. Under 2022 ansökte 
förvaltningen om tillstånd för att bedriva distansutbildning på 
flera skolor men fick då, trots kompletteringar av ansökan, 
avslag från Skolinspektionen. Myndighetens bedömning var 
att staden i flera avseenden saknade förutsättningar att utföra 
distansundervisning utifrån de föreskrifter som gäller för 
utbildningen. 
  
Med anledning av detta anför förvaltningen att man mot 
bakgrund av sin tidigare ansökan får konstatera att med 
nuvarande regelverk skulle det vara mycket svårt och 
påfallande resurskrävande att få igenom en ansökan för att få 
bedriva distansundervisning på gymnasiet. Den nuvarande 
regleringen förutsätter att förvaltningen skapar en större 
organisation med påföljande ekonomiska konsekvenser än 
vad förvaltningen ser är möjligt att motivera i dagsläget, 
skriver förvaltningen vidare. 
  
För oss är elevers möjligheter till framgång i skolan, även 
under svåra omständigheter, så viktig att vi vill att nämnden 
yrkar på att hemställa hos regering att möjliggöra 
distansundervisning på gymnasiet, i enlighet med vår 
skrivelse. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett gemensamt förslag 
från Emil Rapp (L), vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) 
och Claes Nyberg (C). Förslagen ställs mot varandra och 
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ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/1961-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Svar 
på skrivelse om distansundervisning 

• UTBF 2025/1961-1 Skrivelse från Liberalerna om 
distansundervisning 
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§ 25 
Fruängens skola  
UTBF 2025/1962 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
  

Reservation 
Emil Rapp (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Jan Jönsson (L) 
med frågor om stadens och förvaltningens beredskap och stöd till 
skolor vid våldsamma händelser i närområdet samt vilket stöd 
huvudmannen ger Fruängens skola vid säkerhetsinvesteringar. 
  
Förvaltningen har ett välfungerande system för stöd vid akuta 
krissituationer och god samverkan med andra förvaltningar och 
Polisen. För att förstärka elevhälsans stöd på den drabbade skolan 
sker vid behov också samverkan med närliggande skolor. Vid den 
aktuella händelsen i Fruängen hade grundskolechefen omedelbar 
och sedan daglig kontakt med rektor vid ett flertal tillfällen för att 
försäkra sig om att krishanteringen fungerade. Detta är vedertaget 
agerande vid kriser. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Emil Rapp (L) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Liberalernas (L) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att förvaltningen ombesörjer att Fruängsskolan får 

adekvata låsåtgärder installerade under sommaren. 
3. Att i övrigt anföra följande: 
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Förvaltningen hänvisar i sitt tjänsteutlåtande till 
samverkansavtalet med SISAB, som reglerar hur olika 
kostnader kan hanteras och vilken aktör som ansvarar för 
olika delar av skolans lokaler. Förvaltningen skriver vidare att 
en översyn av avtalet görs under ledning av 
stadsledningskontoret och att utbildningsförvaltningen inte 
har rådighet att på egen hand förhandlar eller göra 
förändringar i avtalet. 
  
Vi menar dock att med anledning av att det faktiskt var ett 
mord som ägde rum nyligen i centrum, nära skolan, så 
behöver förvaltningen agera mer snabbfotat. Fruängens skola 
har fått lämplig inpassering på ett par dörrar men behöver 
åtgärda många fler ingångar. Förvaltningen bör i vår mening 
hantera denna och liknande händelser på incidentbasis och i 
Fruängsskolans fall redan under sommaren - innan avtalet är 
på plats, vilket kan dröja. Det blir trots allt en försumbar 
kostnad att hantera för förvaltningen, men höjer säkerheten 
där hotbilden är konstaterat stor. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Emil 
Rapp (L). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/1962-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Fruängens skola 

• UTBF 2025/1962-1 Skrivelse från Liberalerna angående 
Fruängens skola 
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§ 26 
Uppföljning av insatser för elever från Ukraina under 
skydd av EU:s massflyktsdirektiv  
UTBF 2025/1960 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Claes Nyberg 
m.fl. (C), Jan Jönsson m.fl. (L) och Andréa Hedin m.fl. (M) 
gällande uppföljning av insatser för elever från Ukraina som 
befinner sig i Sverige med stöd av EU:s massflyktsdirektiv. I 
skrivelsen framförs att det är viktigt att följa upp hur insatsen för 
undervisning löpt på och förändrats över tid samt hur annan 
relaterad verksamhet som elevhälsa och andra stödresurser har 
fungerat; dels för att bedöma om fler insatser behövs, dels för att ge 
beredskap för framtiden. 
  
Förvaltningen instämmer med frågeställarna om att det är viktigt att 
nämndens verksamhet kontinuerligt följs upp, vilket det finns 
former för på både huvudmannanivå och skolenhetsnivå. Dock 
följer förvaltningen inte upp elevers resultat eller skolsituation 
utifrån elevers nationalitet. Förvaltningen följer situationen i 
Ukraina för att snabbt kunna anpassa och förbereda verksamheten 
vid behov. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Claes Nyberg (C), Emil Rapp (L) och vice ordföranden Andréa 
Hedin med flera (M) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande 
enligt följande: 
  

Vi konstaterar utifrån svaret på skrivelsen att 
utbildningsförvaltningen inte har gjort någon uppföljning 
gällande de elever som kommit till Stockholm under skydd av 
EU:s massflyktsdirektiv. Det är högst olyckligt och 
förvånande. 
  
Utan uppföljning saknas idag en samlad bild vad hur dessa 
elever har det i skolan, både när det gäller undervisning och 
tillgång till stöd som elevhälsa. Det finns även stora 
möjligheter för lärande för organisationen inför kommande 
kriser som kan förväntas i en allt mer orolig omvärld. Det går 
inte att förutse vilken karaktär den kommer ha eller när, men 
erfarenheter som denna omställning kan ge insikter som 
kortar tiden och stärker anpassningsförmåga och flexibilitet 
när det väl sker. 
  
Att inte särskilja denna grupp i uppföljningen kan möjligen 
motiveras med ambitionen om likabehandling, men i 
praktiken finns risk att det snarare leder till att viktiga behov 
och utmaningar inte fångas upp. Barn som tvingats lämna 
sina hem på grund av krig och som befinner sig i ett nytt land, 
i ett nytt skolsystem och med nya språk och normer, möter 
förutsättningar som skiljer sig väsentligt från de flesta andra 
elevers. Vi vet dessutom att det för denna grupp elever till en 
början var stora problem med skolfrånvaro och psykisk 
ohälsa. Det kräver mer än generella rutiner och ett 
helhetsperspektiv i uppföljningen. Det är givetvis sant att vi 
inte följer upp elever utifrån att registrera etnicitet, men det är 
i detta fall inte heller den kategorisering som är relevant utan 
snarare att eleverna fick en tidig skolplacering utifrån sina 
behov. Därför är det givetvis möjligt att följa dem som grupp 
och rimligt att följa upp även deras psykosociala behov i 
skolan. 
  
Det är även oklart i svaret hur elever och deras familjer har 
fått möjlighet att uttrycka sina erfarenheter, och i vilken 
utsträckning dessa röster samlats in på ett strukturerat sätt. 
Samma sak gäller för de erfarenheter som skolpersonal gjort i 
mötet med dessa elever. Att det finns nätverk för rektorer och 
lärare är mycket positivt, men det framgår inte hur dessa 
erfarenheter tas vidare och omsätts i långsiktiga lärdomar. 
Utan en tydlig struktur för att samla och analysera dessa 
insikter riskerar viktiga kunskaper att gå förlorade. 
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I den mån det är möjligt uppmanar vi därför förvaltningen att 
göra en sådan uppföljning nu och sammanställa i en rapport 
till nämnden. Den bör också ha intresse för andra kommuner 
att ta del av inom SKR-sfären. 
  
I en tid då världen snabbt förändras och nya kriser kan uppstå 
med kort varsel är det inte tillräckligt att enbart vara flexibel i 
stunden. Det behövs också en tydlig plan för hur tidigare 
erfarenheter tas tillvara, så att staden står bättre rustad nästa 
gång behoven uppstår. 
  

 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/1960-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Svar 
på skrivelse angående uppföljning för elever från Ukraina 

• UTBF 2025/1960-1 Skrivelse om uppföljning av insatser för 
elever från Ukraina under skydd av EU:s massflyktsdirektiv 
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§ 29 
Övriga frågor  

Beslut  
  

Skrivelser för beredning 
Utbildningsnämnden överlämnar följande skrivelser till 
utbildningsförvaltningen för beredning: 
  

• Skrivelse från (C), (M) och (L) om elevers förlorade tillgång 
till läxhjälp i Rinkeby 

• Skrivelse från (L) angående elevhälsan 
• Skrivelse från (L) angående vikten av tydliga principer för 

hur brott mot grundlagsskyddade rättigheter hanteras i 
stadens skolor 

• Skrivelse från (L) angående kommunikation med 
vårdnadshavare kring nedläggning av Observatorielundens 
skola 
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